
Lelkészi jelentés a 2023-as évről 

Mivel épp tisztújítás után vagyunk, ezért az az ötletem támadt, hogy a gyülekezetünk 
munkacsoportjai szerint tematizálom a lelkészi jelentést. Kilenc munkacsoport van, kilenc fejezet 
lesz, de a különböző gyülekezeti események miatt különböző fajsúlyúak lesznek ezek a fejezetek. 

2023 év igéjével kezdem: 

Te vagy a látás Istene (1 Mót 16,13) ez volt az év igéje, amelyből sok lelki erőt meríthettünk egyéni 
és közösségi életünkhöz is. Isten látja gyülekezetünk minden tagját, kicsinyeket, időseket, aktívakat 
egyaránt. Látja a megkeresztelteket, az előre ment elhunytjainkat, látja személyes küzdelmeinket, 
sikereinket és kudarcainkat is. Látja a nehézségeinket, a makacskodásainkat is, de látja a jóra és 
szeretetre való vágyódásunkat is. 

Látja, hogy bűnre való hajlamunk miatt mennyit bukdácsolunk, olykor le is tévedünk a bizalom és 
szeretet útjáról, és emiatt elbizonytalanodunk, félünk, szorongunk,- szóval látja, mennyire a 
kegyelmére szorulók vagyunk, és ezért biztosított minket afelől, hogy Jézus Krisztus érdeméért 
mindig segítségül hívhatjuk őt! Isten lát minket, de mi is jól láthatjuk Jézus Krisztusban Isten 
kegyelmes akaratát és szeretetét! Ez bátorít minket közösségi életünkben is! 

1. Gyermekek-és ifjak között végzett szolgálat 

Négy főállású hitoktatónkkal: Kovács Katával, a nyáron szolgálatba állott Lázár Anikóval, Péterné 
Mestery Ritával és Wölfel Mihállyal, valamint óraadó hitoktatókkal: Szendrei Andreával, Hegedűs 
Zsuzsannával, Kruchió Biankával, Vincze Katalinnal és a lelkészi hittanórákkal együtt láttuk el 
közösen az iskolai hitoktatást. 

A vasárnapi gyermek-istentiszteleteket (eddig 11 órakor) , amiket az alagsori termünkben hivatásos 
hitoktatóink illetve önkénteseink segítségével tudunk végezni, kiterjesztettük a 9 órai 
istentiszteletekre is. A Godley Play módszerű foglalkozások sikeresen lekötik a gyermekek 
figyelmét, és jól támogatja az Isten-élményhez való közeledésüket.  

Minden hónap első vasárnapján (októbertől májusig) 9 órakor volt családos istentisztelet, amelyen 
kifejezetten a kisgyermekes családokra fókuszálunk a liturgiával, igehirdetéssel és gitáros 
énekekkel. Ebben az ifjúsági zenés áhítatok rendszeres zenei szolgálattevői segítenek. 2022 
szeptemberben a tanévnyitó, és 2023 júniusban tanévzáró istentiszteletek 11 órakor voltak! 

A kisgyermekes családoknak hetente online beszélgetést vezetett Bence Imre és Bencéné Szabó 
Márta.  

Kedves, örömteli és csapatépítő jellegű eseménye volt ennek a közösségnek a június eleji 
martonvásári kerti parti, amit Varga Ferenc és felesége Brigitta szerveztek saját otthonában. 

A rendszeres találkozási helye volt a gyerekeknek, fiataloknak az istentiszteleten kívül a pénteki 
Mérték alkalom, amikor hittanosoknak, konfirmációra készülőknek, és az ifjúságnak tartottunk 
közösségi hitfejlődésben segítő- támogató alkalmakat.  

Amit még a gyermekek és/vagy az ifjaknak szerveztünk: Farsangi mulatságot , az ifjúságnak túrát 
Dorog és Piliscsaba között,  Tanévzáró napot – újításként családi- és sportnapként (a Czakó utcai 
Szabadidőközpontban), nyári ottalvós tábort (több, mint 80 résztvevővel) a somogy vármegyei 



Zselickisfaludon, Nyári napközis tábort (25 résztvevővel) , és a fiataloknak őszi csendesnapokat 
Balatongyörökön (30 résztvevővel) .  

Az ifjúsági órák ill. táborok szervezésében jelentős szerepelt vállalt Vajdovich Noémi, Lackner 
Orsolya, Szilvágyi Lilla, Krcsméri János és Bányai Tamás. Köszönet! 

Konfirmandusaink felkészülését szolgálta az áprilisi egyházmegyei konfirmandus hétvége 
Piliscsabán, valamint a szeptemberi  Országos Konfirmandus találkozó is Budapesten, ahol szintén 
küldöttséggel vettünk részt. A konfirmandusokat Bence Imre és Kovács Kata hitoktató készítette fel. 
Meg kell jegyezni, hogy a konfirmációs oktatásában különleges tényező volt, hogy többen külföldről, 
rendszeres internetes kapcsolat segítségével tudták csak elvégezni a felkészítő tanfolyamot, ami 
valóban elköteleződést és kitartást igényelt a résztvevőktől, és az oktatóktól is. Köszönet! 

Szeptember utolsó napján volt a bibliai kvízjátékos vizsga , október 1-én vasárnap pedig  
konfirmációi istentisztelet, amelyen 19 fiatal konfirmált, részesült áldásban, és az első 
úrvacsorában.  Ezen kívül 4 felnőtt testvérünk konfirmált még 2023-ban.   

November 12-én mutattuk be a gyülekezetnek istentisztelet keretében az új konfirmandus csoport 
tagjait. 

December 23-án óvodások, hittanosok, ifjak és kisgyermekes családok önkéntes alapon, színes 
zenei és szavalati szolgálatával ünnepeltük a gyermekek karácsonyát, amelyen minden gyermek 
gyülekezeti ajándékban részesült. 

2. Belmisszió és programszervezés 

Ide hozom a március 10-12-i hétvégén tartott balatonszárszói gyülekezeti hétvégénket, amelyen 
összesen, több, mint 100-an vettünk részt. Vendégelőadónk Keczkó Szilvia budahegyvidéki lelkész 
volt, fókusztéma a konfirmáció és ifjúság volt. Több testvérünk személyes bizonyságtétellel 
gazdagította az esti áhítatokat. Emlékezetes marad a délutáni vitafórum is az úrvacsora 
konfirmációhoz kötöttségének a kérdéséről. 

Mint „belmissziós tényezőket” említem meg kiscsoportjainkat: a hetenkénti Biblaiórákat, és a 
Fügefa ill. a Sarokkő kétheti rendszeres alkalmait. A Bibliaórákat a lelkészek vetésforgóban 
végezték, általában 2 havonta váltásban, Nagy Ádám beosztott lelkész Budagyöngyén szolgált 
bibliaórákon. Ebben az évben is lettek újabb Fügefások és Sarokkövesek, többen közülük sikeresen 
integrálódtak a gyülekezetbe. 

A Luther Márton Szakkollégiummal történt megegyezés értelmében a tavaszi szemeszter idején 
közel 20 szakkollégista vállalt nálunk, a gyülekezeti élet különböző területein önkéntes munkát. 
Érdekes, fontos és előre mutató találkozása volt ez az egyetemistáknak és a gyülekezetnek. 

A konfirmáció és elköteleződés évében is meghívtuk istentiszteletre a jubiláns konfirmált 
testvéreinket, május 14-én adhattak hálát és kaptak áldást. 

A születésnapos testvéreink levelezőlapos köszöntése helyett váltottunk a személyes, 
istentiszteleti felköszöntésre, a hónap utolsó vasárnapján, áldást kérve rájuk, imádkozva értük. 
Ezen vasárnapokhoz kapcsoltuk a gyülekezeti kávézás már korábban rendszeresített havi alkalmait. 



Az ifjúsági zenés istentiszteleteinket több munkaágnál is megemlíthetném, de mint alternatív esti 
istentisztelet jó lehetőség volt arra, hogy missziói célzattal is hívogassunk erre például útjukat 
kereső fiatalokat. Hűséges zenészeink önkéntes munkával segítették a jó hangulatú alkalmakat. 

A németajkú budavári gyülekezettel közös istentiszteletet tartottunk egyrészt május 7-én, amikor 
Barbara Lötzsch és Bence Imre párbeszéd-prédikációt tartottak, valamint egy ádventi esti áhítaton 
is, szintén ők ketten prédikáltak a német és magyar testvérekből álló hallgatóságnak. 

Presbiteri kezdeményezésre egy új gyülekezeti alkalom is született: az ÉLET-utak, amelyen egy-egy 
gyülekezeti tagunk életútjába és bizonyságtételeibe tekinthettünk bele, interjú formájában. 
Házigazdájuk Bence Imre volt. 

Ebben a fejezetben említhető meg az a hosszú ívű és komoly szerevezői és kivitelezői munka, amit 
gyülekezetünk a lelkészválasztás előkészítése kapcsán végezett.  

Mivel Bence Imre és Bencéné Szabó Márta – közel 26 évi vári szolgálatot is magában foglaló aktív 
lelkészi éveik után - hivatalosan 2024 május végével nyugdíjba mennek, ezért el kellet kezdenünk a 
2024-es lelkészválasztás előkészítését. 

Presbitériumunk eldöntötte, hogy 1 lelkészi állásra, meghívás útján gondoskodik a lelkészi 
utódlásról.   Az ideiglenes mandátummal megbízott, felügyelőnk által vezetett lelkészválasztást 
előkészítő munkacsoport, sok önkéntes munkával rengeteg lelkészt megkeresett, és módszeres és 
alapos munkájuk révén nagyban elősegítették a folyamat eredményességét. Év közepére már csak 
3 lelkész maradt a gyülekezet figyelmünk középpontjában, akik készek voltak arra, hogy gyülekezeti 
napok keretében megismerkedjünk velük, szolgálatukkal és családjukkal. 

Az ősz folyamán két hónap alatt, 3 gazdag tartalmú gyülekezeti napon volt nálunk egyenként: Tóth 
Károly, soproni, Szabó B. András pestújhelyi és Gerlai Pál Tokaj és környéki lelkész. A gyülekezeti 
tagok űrlapos visszajelzésekkel élhettek az igehirdetési, és előadói szolgálatokat valamint a 
személyes benyomásokat illetően, amit a lelkészválasztást előkészítő munkacsoport statisztikai 
jelleggel feldolgozott. Ez is támogatta a presbitérium döntését a háromból egy jelölt 
kiválasztásához. (2024 elején a presbitérium Szabó B. András személyében jelölte meg a 
választásra jelölt lelkészt.) Köszönet a programszervezői bizottságunk tagjainak és a további 
önkéntesek segítségének felügyelő asszony összefogásában!  

3. Egyházzenei és istentiszteleti szolgálat 

A Budavári Gospel Kórusunk Szuhai Mónika vezetésével lelkesen készült a különböző gyülekezeti, 
istentiszteletei alkalmakra valamint több külsős meghívásra is. Havonta szolgáltak, a hónapok 3. 
vasárnapjain az esti istentiszteletek színesebbé tételével vagy koncertekkel, mint például a 
Tanévzáró napon, októberi és ádventi koncertjükön. 

Húsvét vasárnap mindkét kórusunk szolgált, a kibővített Schütz kórus hajnalban, a Gospel pedig a 
11 órai istentiszteleten. 

Június elején stúdióvá változott a kápolnánk, hiszen egyházunk Gyülekezeti és Missziói Osztályának 
pályázata jóvoltából a BGK 14 dalának felvételére kerülhetett sor 2 nap alatt. 

Szeptember két külsős koncertet is adtunk: a pesterzsébeti gyülekezet templomában, valamint a 
csepeli Olajág Otthonban. 



Október közepén a kórus a Béthel Belmissziós Otthonban készült az őszi és ádventi koncertjeire, az 
ottani istentiszteleten is szolgálva. December elején pedig a máltai nemzetközi ádventi 
kórustalálkozón való részvételünket tekinthetjük a közösség 2023-as jutalom-játékának. 

A szintén hűséges tagokból álló Schütz Kórus kétségtelenül legszebb és legnagyobb évi szolgálata a 
május 21-én zenei áhítat keretében templomunkban előadott Vivaldi Glóriája volt.  A kórus 
vezetője: Hacknauer Bettina vezetésével csendült fel. Két orgonista és énekes szólisták 
közreműködésével Bence Imre igei szolgálata mellett. Nagyon szép és áldásos alkalom volt.  

A januári imahéten mindkét kórusunk szolgált: a BGK a Mátyástemplomban , míg a Schütz Kórus 
saját templomunkban gazdagította a liturgiát. 

A Schütz kórus szeptember második felében tartotta közösségépítő hétvégéjét Nagybörzsönyben. 
Ennek keretében az ottani gyülekezet istentiszteletén is énekeltünk. 

A Budai Énekünnepen november végén, ádventi zenés áhítatunkon december 10-én szolgáltunk.  

Orgonazenés koncertek 

Bán István orgonistánk szervezésében és művészeti vezetésével sor került június 25 és július 4. 
között a 13., október 18. és november 1. között pedig  a 14. Budavári Bach Fesztiválra egyaránt 8-8 
zenei estével , jó látogatottsággal. 

Zenei élet+ 

Wölfel Mihály, főállású hitoktatónk gitároktatást hirdetett és kezdett gyülekezetünkben. Eddig 3 vári 
tanítványáról tudok. 

Istentiszteleti szolgálat 

A perselyezésben továbbra is presbiterekre vagy önkéntesekre építettünk. A 9 órás istentiszteleten 
Miklóshalmi Péter és Simon Ágnes páros szolgálata ebben pártalanul értékes. Köszönjük! 

A felolvasóinkat továbbra is Táborszky László osztotta be istentiszteleti szolgálatra. Köszönet a 
szolgálatukért! 

Október 31-én, a reformáció ünnepén, a Duna TV élő közvetítésben sugározta a budavári 
reformációi ünnepi istentiszteletünket, amelyre egyházmegyénk közösségét is meghívtuk. 

4. Tájékoztatási és iratterjesztési szolgálat 

Egyik sarokköve e munkaágnak a Budavári Hírmondónk évente 4 számának megjelentetése, Váradi 
Adél főszerkesztői munkájával. A szerkesztési munkát segítette még Hegyi András, Schnellerné 
Hegedűs Erika, grafikákkal Konczos Éva és Anda Kata.  

A rendszergazdai teendőket továbbra is, amikor csak kértük, Szabó Kristóf Németországból 
távvezérléssel is ellátta.  

Az internetes honlapunkat főleg Balicza Gábor gondozta önkéntes alapon. 

Meg kell említsem, hogy a jelölő és szavazatszámláló bizottság elnökeként is lelkiismeretesen, 
Heinczinger Orsolya felügyelőnkkel együtt jelentősen kivette a részét gyülekezetünk precíz 



tájékoztatásából mind a lelkészválasztási folyamatról, mind a tisztújítást előkészítő szervező és 
kommunikációs munkából.  

A jelölési és szavazatszámláló bizottságunk további tagjainak is nagy részük volt a tisztújítási 
folyamat tervezésében, előkészítésében és végigvitelében: Táborszky Lászlónak, Samu Piroskának, 
és Orczán Ákos Kundnak.  

A 11 órai  istentiszteleteink You-Tube csatornás élő közvetítése is fontos szolgálatunk volt továbbra 
is. Köszönet az ebben kitartóan hűséges önkéntes segítőknek! Keresztessy Évinek, Takács 
Lászlónak és Péter Barnabásnak! 

Az iratterjesztésben két hűséges szolgálónk továbbra is György Anikó és Holtzman Krisztina. 

Csak a rend kedvéért, itt megjegyzem, hogy gyülekezetünkben esperesi és egyházmegyei 
számvevőszéki vizitáció volt  február 7-én. Az összképet tekintve gyülekezetünk háza tája rendben 
találtatott. 

5. Diakóniai munkák és események 

Idősödő, magányos, gyülekezetbe nehezen eljönni tudó testvéreinkről nem szeretnénk 
megfeledkezni, ezért fontos, hogy velük látogatási alkalmat jelentettek a húsvéti és karácsonyi 
szeretetcsomagok, amiket önkénteseink segítségével juttattunk el hozzájuk. Örvendetes, hogy 
ebben a szolgálatban több fiatal is megmutatta segítőkészségét, amit az idős testvérek nagyon 
tudtak értékelni! 

Bajnócziné Ilike utolsó aktív évét töltötte ebben a gyülekezeti szolgálatban, rendszeresen látogatva 
8 testvért illetve családját. 

A batthyány téri Máltai Szeretetotthon lakóinak havonta egyszer áhítatot és beszélgetést vezetett 
Ágoston Katával közösen.  

Ilike szeptember 25-én, a Diakónia napján, a Deák téri templomban „Az év diakóniai munkása” 
elismerést vehette át.  

Idén ádventben is megszerveztük a  Fordított Mikulás  jótékonysági akciónkat: Most is a borsod-
abaúji térség gyülekezeteinek ill. az Abaffy Gyula Szeretetszolgálatnak gyűjtöttünk adományokat.  
Szeretetszolgálat révén jut segítség az ország egyik legszegényebb falujába, Csenyétére is. Az 
adományainkat Buday Barnabás borsod-hevesi esperes vette át december közepén. 

Meg kell említeni azokat a jótékony célú adományokat is, amely egyrészt a Budavári Evangélikus 
Szabadegyetem előadásaihoz kötődtek, hiszen azokkal Kisvárda evangélikus gyülekezetét 
támogattuk, másrészt olyan jótékonysági koncerteket, amelyeknek helyet adva, jó ügyeket tudtunk 
támogatni.  Ilyen volt az EVFC Kórusának valamint a La Caffettiera Stioppeta Kórusnak az ádventi 
koncertje. 

Szolidaritási céllal, valamely szükséghelyzetben lévő kisebb gyülekezetet a nagy összegű 
adománybevételeink 10 %-ával szoktuk támogatni. Idén a nagybörzsönyi gyülekezet tetőfelújítási 
munkálatainak támogatására szavaztuk meg ezt. 

 

6. Gazdasági helyzetünk alakulása 



Az anyagi természetű ügyekről jellemzően és hagyományosan felügyelőink szoktak beszámolni, 
illetve a zárszámadás és költségvetés tárgyalásakor a presbitérium már megismerhette a büdzsénk 
elemeit és számait.  

A gazdasági ügyekre részletesen most nem is térnék ki, csak annyit állapítanék meg, hogy 
gyülekezetünk - köszönhetően a rendszeres és lelkiismeretes adományozóinknak és 
egyházfenntartóinknak – jelenleg biztonságos anyagi helyzetben van, és a legutóbbi években is 
történtek olyan örökül hagyások a gyülekezet javára, amelyek erősítették anyagi erőnket. Ettől 
függetlenül figyelnünk kell arra, hogy ez ne kényelmesítsen el minket, és mindig fontosnak érezzük, 
hogy közösségünket anyagi tehervállalással is támogassuk. Annál is inkább, mivel évek óta előttünk 
van templomunk külső renoválásának ügye.  

Mindenképpen szeretném kiemelni a gazdasági ügyeinkben való precíz tervezést, folyamat-
kísérést, könyvelést Kövesy Emesének, gazdasági vezetőnknek, valamint Fritsch Margitnak 
számvevőszéki elnökünknek, továbbá a számvevőszék tagjainak, a gyülekezetünk gazdasági 
bizottsági tagjainak, karöltve az építési- és fejlesztési bizottság tagjaival, hiszen egymással szoros 
kapcsolatban kellett tervezni felújításokat, átalakításokat, és írni pályázatokat!  

A gazdasági és munkaügyeket természetüknél fogva kísérik a jogi kérdések, olykor dilemmák is. 
Köszönjük szépen dr. Kontor Eszternek jogtanácsosunknak és dr. Táborszky László jogásznak is 
önkéntes alapú munkáját, tanácsaikat, meglátásaikat, sok-sok megbízható előkészítő és ügyeket 
kísérő munkájukat. 

 

7. Építési és fejlesztési munkák 

Január elején az építési és a gazdasági munkacsoport ülésén az energetikai megtakarítási 
lehetőségeket és a pályázatok előkészítését beszéltük meg. 

Július közepén elkezdődött  energetikai beruházás keretében a padlásszigetelés után új nyílászárók 
kerültek a lelkészi hivatalba és az egyházfilakásba. A felújítás szeptember közepéig tartott.  

Július végén csőtörés következtében elázott a budagyöngyei kápolna. A károk helyreállításáig a 
budagyöngyei istentiszteletekre a Püspöki Hivatal tárgyalótermét rendezték be. Közben a parketta 
felújítása és az újrafestés is megtörtént, egyházi központi költségvetésből sikerült rá forrást találni. 

Gondnokunknak, Viczián Istvánnak valamint építési- és fejlesztési bizottságunk tagjainak is hálásak 
lehetünk, hogy építési és felújítási ügyeinkben öntevékenyen és hatékonyan segítették a gyülekezet 
ingatlanjainak épülését, szépülését.  

Külön köszönet a néhai Tarnóczi Tibor testvérünk által örökül hagyott lakás körüli rendezési 
munkákért gondnokunknak, Balczó Mártonnak, Fehér Tamásnak és további 2 ifis önkéntesünknek. 

 

 

8. Gyülekezettörténeti események 



Február elején istentiszteleten emlékeztünk meg íz egykori egyetemes felügyelő Radványszky Albert 
szolgálatáról. Igét hirdetett Fabiny Tamás püspök, emlékező beszédet mondott Prőhle Gergely 
országos felügyelő. Az istentisztelet után a Farkasréti temetőben volt megemlékezés.  

150 éve, 1873-ban választotta meg a budavári gyülekezet Scholtz Gusztávot lelkészének. Mindmáig 
ő volt a gyülekezet leghosszabb  ideig, 45 évig szolgáló lelkésze! Szolgálatáról összefoglaló cikket írt 
Czenthe Miklós Hírmondónk böjti-húsvéti számában. 

30 éves lett a budagyöngyei kápolnánk. Erről kedves cikkben emlékezik meg Szebik Imre ny. püspök 
úr Hírmondónk pünkösdi számában. 

Április 30-án 84. életévében elhunyt Stúr Dénes tiszteletbeli örökös felügyelőnk, aki 1986 és 2006 
között volt gyülekezetünk felügyelője. Június 15-én kőszegi temetésén ott volt gyülekezetünk 
elnöksége: Bence Imre -aki a búcsúztatás szertartását is végezte -, Heinczinger Orsolya, valamint 
Bencéné Szabó Márta, Kövesy Emese és én is. Gyülekezetünk nevében koszorút vittünk a sírjára. 

 
9. Testvérgyülekezeti és ökumenikus események 
 

Januárban az ökumenikus imahéten aktívan részt vettünk. 

Március végén - szakkollégisták bevonásával - részt vettünk a tabáni ökumenikus keresztúton. 

Április közepén megtelt templomunk a pesthidegkúti ökumenikus iskola diákjaival, akik húsvéti 
istentiszteletüket tartották nálunk.  

Június 10-én pedig az ökumenikus óvoda jött templomunkba tanévzáró istentiszteletre. Az 
igehirdetéseket Bence Imre lelkész tartotta. 

Augusztus 15–16-án takarító napokat tartottunk a templomban és a gyülekezet helyiségeiben. Ezzel 
készültünk a Protestáns Sokadalom augusztus 19-i rendezvényére, valamint napközis táborunkra. A 
takarításban 18 testvérünk vett részt. Köszönet nekik! 

Finnországi, kouvolai testvérgyülekezetünkkel Bence Imre és Csepregi Piroska tartották a 
kapcsolatot. 

A korábban aktív nürnrbergi testvérgyülekezeti kapcsolatunk felújítása érdekében is tettünk 
lépéseket, illetve történtek kölcsönös mozzanatok. Fabiny Tamás püspök úr bajorországi 
kiküldetése alkalmával találkozott Martin Brons-szal a Sankt-Sebald gyülekezet lelkészével. 
Kilátásba helyeződött egy majdani német gyülekezeti delegáció látogatása az új vári lelkész 
iktatásával kapcsolatban. 

Másrészről dr. Sárik Eszter másoddiplomás lelkészjelölt - neuendettelsaui tanulmányi útját 
kihasználva – ő és családjának tagjai szintén megismerkedtek Brons lelkésszel. 

Közben a nyáron, igaz nem hivatalosan, de a kölcsönös bemutatkozás reményében nálunk járt 
Matthias Stubenvoll nürnbergi ifjúsági kántor és egyházzenész is.  Mindezek jó alapot jelenthetnek a 
folytatásra nézve. 

 



Végezetül a legfontosabb gyülekezeti ún. „népmozgalmi” számok, (Samu Piroska irodistánk 
december végi összeállítását köszönettel használom): 

2023-ban elhunyt és elbúcsúztattunk 23 testvérünket.  

Megkereszteltünk 29 gyermeket és 3 felnőttet.  

Hat vegyes pár esketése történt. 

Vasárnapi, ünnepi istentiszteletek száma: 225 volt. 

Istentiszteleteken részt vevők összesített száma:   8893, átlagos száma: 38 fő. 

Évszám 2019. 2020. 2022. 2023 
Istentiszt. 

száma 240 200 222 225 

Átlag   
létszám 56 42 45 38 

 
Úrvacsorai alkalmak istentiszteleteken: 172. 

Úrvacsorát vevők összesített száma: 5431,    átlagos száma: 36 fő. 

A vasárnap 11 órai közvetített istentiszteleteink hozzávetőleges nézettsége 200-300 között mozog.  

Zenés áhítat volt: 30 

Lelkipásztori látogatások: 73-szor. 

Lelkipásztori látogatással úrvacsora alkalma: 45-ször. 

Diakóniai munkatársi (Bajnóczy Ilike)  látogatások száma: 560 körül volt. 

Kisközösségek (Bibliaórák, Fügefa, Sarokkő)  bibliaórái száma: 165.  

Imaórák száma: 34. 

MÉRTÉK: 35 alkalommal, Konfirmációs órák száma az online órákkal együtt: 49-szer, Ifjúsági óra 35-
ször volt. 

Gyermekbibliakörök, gyermek istentiszteletek száma: 70 volt. 

Szeretetvendégség vagy gyülekezeti kávézás: 26 alkalommal volt. 

Budavári Evangélikus Szabadegyetem: 8 alkalommal volt. 

 

Zárszóként szeretném megköszönni először lelkésztestvéreimnek, Bence Imrének és Bencéné 
Szabó Mártának azt az utolsó teljes, együtt végig szolgált 2023-as évet, amit a budavári lelkészi 
szolgálatban tölthettünk! Hálás vagyok példájukért, hűségükért, elkötelezettségükért és köszönök 
minden mentori jellegű tanácsot, jobbító szándékú segítséget, amit menet közben eddig nyújtottak. 
Köszönöm a türelmüket, hittestvéri szeretetüket, és kérem engem is hordozó imádságaikat!  

Köszönöm Fabiny Tamás püspök és Nagy Ádám beosztott lelkész gyülekezeti szolgálatait is! 

Köszönöm elnökségi társam: Heinczinger Orsolya lelkiismeretes és odaadó felügyelői szolgálatát, 
precizitását, szervező-és kezdeményező készségét, amellyel sok terhet levesz a vállamról. 
Remélem, csak annyit vesz át, amennyit ő is elbír. 

Köszönetemmel most minden az elmúlt ciklusban dolgozott, tevékenykedett – még ha név szerint 
nem is mindig  említettem- alkalmazottunk, tisztségviselőnk, presbiterünk és képviselőtestületi 
tagunk felé és mindazon önkénteseink felé is fordulok, akik lelkiismeretes, odaadó munkájukkal 



fáradozásaikkal támogatták gyülekezetünk épülését, szellemi-lelki-anyagi gyarapodását, 
gyámolították az erőtlen testvéreinket és isten iránti hálával tették a jót közöttünk, mindannyiunk 
javára és Isten dicsőségére. 

Én személy szerint is köszönöm az imádságokat, amiket értünk, a gyülekezet vezetőiért és 
testületeiért mondtak és azután is mondanak a testvérek! 

A 2024-es év sok mindenben változást hoz gyülekezetünkben, ezért is nagyon fontos a 2024-es év 
igéjének lelkületét kérnünk: „Minden dolgotok szeretetben menjen végbe!” (1 kor 16,14) 

(Elnézést kérek, ha mások által fontosnak tartott dolgok esetleg kimaradtak, gyarló emlékezetemből 
és az átnézett anyagokból most ennyit szűrtem át.) 

Kérem szépen a képviselő testülettől lelkészi jelentésem elfogadását! 

Péter Zoltán 

ig. lelkész 

 


